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Z A P I S N I K 

2. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 2022./2023. godini održane 10. 
veljače 2023. na Sveučilištu u Zagrebu s početkom u 14 sati. 

Članovi Rektorskoga zbora s pravom glasovanja:  

1. prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, rektor Sveučilišta u Zagrebu i predsjednik 
Rektorskoga zbora,  

2. prof. dr. sc. Boris Maleš, prorektor Sveučilišta u Splitu, 
3. prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija, rektorica Sveučilišta u Rijeci, 
4. prof. dr. sc. Vlado Guberac, rektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku, 
5. prof. dr. sc. Dijana Vican, rektorica Sveučilišta u Zadru, 
6. prof. dr. sc. Nikša Burum, rektor Sveučilišta u Dubrovniku, 
7. izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić, prorektor Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 
8. prof. dr. sc. Marin Milković, rektor Sveučilišta Sjever, 
9. prof. dr. sc. Ivan Samardžić, rektor Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 
10. prof. dr. sc. Željko Tanjić, rektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 
11. prof. dr. sc. Ivo Andrijanić, rektor Libertas međunarodnog sveučilišta, 
12. prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila, rektor Sveučilišta VERN, 

 
Članovi Rektorskoga zbora bez prava glasovanja: 

13. izv. prof. dr. sc. Damir Jugo, predsjednik Zbora veleučilišta,  
14. Bruna Bandula, predsjednica Hrvatskog studentskog zbora,  
15. Vilim Ribić, predstavnik Nezavisnog sindikata znanosti i visokog obrazovanja, 
16. prof. dr. sc. Zoran Tomić, rektor Sveučilišta u Mostaru, 

 

Ostali: 

17. prof. dr sc. Radovan Fuchs, ministar znanosti i obrazovanja,  
18. Ivica Šušak, dipl. iur., državni tajnik u Ministarstvu znanosti i obrazovanja, 
19. Dijana Mandić, načelnica Sektora za razvoj visokog obrazovanja, 
20. prof. dr. sc. Mirjana Polić Bobić, predsjednica Nacionalnog vijeća za 

znanost, visoko obrazovanje i tehnološki razvoj, 
21. mr. sc. Sandra Bezjak, v.d. ravnatelja Agencije za znanost i visoko 

obrazovanje,   
22. Heli Hajdić-Nikolić, dipl.iur., glavna tajnica Sveučilišta u Zagrebu,  
23. Roberta Hlača Mlinar, dipl.iur., glavna tajnica Sveučilišta u Rijeci, 
24. Andrea Mešanović, asistentica rektorice Sveučilišta u Rijeci, 
25. Paula Pavletić, prof., tajnica Rektorskoga zbora, 
26. Petra Lojen, mag. oec., stručna suradnica u Uredu Rektorskoga zbora. 

Sjednicom predsjeda prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, predsjednik Rektorskoga zbora 
u akademskoj 2022./2023. godini (u daljnjem tekstu: predsjednik Rektorskoga 
zbora).  

Predsjednik Rektorskoga zbora otvorio je 2. sjednicu Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2022./2023. te na početku pozdravio rektore te ostale prisutne 
kolege te im zahvalio na dolasku.  

Slijedom navedenog predložio je sljedeći 



 

Dnevni red 

1. Prihvaćanje zapisnika 1. sjednice Rektorskoga zbora održane u 
akademskoj 2022./23. godini održane 8. studenoga 2022.;  

2. Otvorena pitanja s Ministarstvom znanosti i obrazovanja 
2.1. Problematika znanstvenih radnih mjesta sukladno novom Zakonu o 

visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti; 
2.2. Povećani troškovi energenata; 
2.3. Početak pregovora za sklapanje novog Kolektivnog ugovora za znanost i 

visoko obrazovanje; 
2.4. Suradnja s mađarskim sveučilištima; 
3. Imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora te predsjednika i 

članova Radne skupine za praćenje rezultata i analizu provođenja 
državne mature; 

4. Osnivanje Povjerenstva za izradu prijedloga nastavnih i stručnih 
elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih 
kriterija;  

5. Prijedlog Izmjena i dopuna popisa akademskih naziva, stupnjeva i 
njihovih kratica te Izmjena i dopuna popisa stručnih naziva i njihovih 
kratica; 

6. Izmjene predstavnika Rektorskoga zbora u povjerenstvima 
Rektorskoga zbora i drugim tijelima; 

7. Imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za 
izradu Nacrta prijedloga Pravilnika o obliku i sadržaju ugovora o 
obavljanju studentskih poslova; 

8. Imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za 
izradu Nacrta prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja 
prava redovitih studenata na subvencionirano stanovanje; 

9. Imenovanje članova Vijeća za strukovno obrazovanje u novom 
mandatu; 

10. Pokroviteljstvo konferencije Dani e-infrastrukture Srce DEI 2023 i 
završne konferencije projekta HR-ZOO; 

11. Razno. 

11.1. Organizacija 3. sastanka Rektorskoga zbora RH i rektora iz Krakova; 
11.2.Izvješće o sastanku ravnatelja uprava nadležnih za visoko obrazovanje, 
Prag, Češka, 22.-23. studenoga 2022.; 
11.3.Izvješće sa sastanka Povjerenstva za izradu pravilnika o studentskoj 
ispravi; 
11.4.EUA (informacije);  
11.5. Izvješće o provedbi projekta ConSIMium. 

      
     Dnevni red je jednoglasno prihvaćen.  
 

Ad.1. Prihvaćanje zapisnika 1. sjednice Rektorskoga zbora održane u 
akademskoj 2022./23. godini održane 8. studenoga 2022.; 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen tekst prijedloga zapisnika 1. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
godini 2022./2023. održane 8. studenoga 2022. Budući da primjedbi na zapisnik 
nije bilo, zapisnik 1. sjednice Rektorskoga zbora u ak. god. 2022./2023. 
jednoglasno je prihvaćen u cijelosti. 

 

Ad.2. Otvorena pitanja s Ministarstvom znanosti i obrazovanja 



 

Ad.2.1. Problematika znanstvenih radnih mjesta sukladno novom Zakonu o 
visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke osvrnuo se na Zakon o 
visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti (NN 119/22), u dijelu znanstvenih 
radnih mjesta na visokim učilištima članak 37. stavak 4. u kojem stoji da se 
Znanstvenici na znanstvenim institutima zapošljavaju na znanstvena radna mjesta. 
Budući da pojedini fakulteti i sveučilišta imaju znanstvena radna mjesta i na 
fakultetima i u okviru sveučilišta, postavlja se pitanje na koji način dalje provoditi 
Odluku.  

Ivica Šušak pojasnio je da je u odredbama novog Zakona o visokom obrazovanju 
i znanstvenoj djelatnosti odukom zakonodavca predviđeno da se na svim visokim 
učilištima isključivo mogu ustrojavati znanstveno-nastavna, umjetničko-nastavna, 
nastavna i suradnička radna mjesta uz nenastavno osoblje. Tako je odlučeno 
imajući u vidu da u Hrvatskoj postoji 25 javnih znanstvenih instituta od kojih je 15 
u području humanističkih i društvenih znanosti, a 10 u području biotehnologije, 
biomedicine i zdravstva te prirodoslovlja, pritom istaknuvši kako RH nema niti jedan 
javni znanstveni institut u području tehničkih znanosti. Pojasnio je da je riječ o 
povijesnoj datosti koja je zatečena različitim političkim  i upravljačkim odlukama te 
da je takva situacija prisutna na Sveučilištu u Zagrebu i Dubrovniku. Međutim, u 
sustavu neće biti spriječena napredovanja i nitko neće biti onemogućen bavljenju 
znanosti, a onima koji žele nastaviti raditi u sustavu, MZO će ostaviti prijelazno 
razdoblje za stjecanje uvjeta. Omogućit će se prijenos ugovora o radu bez 
prijenosa infrastrukture koja je vlasništvo pojedinih visokih učilišta.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac smatra da bi bilo korisno kada bi MZO napravilo 
analizu koliko svaki institut dobije sredstava iz proračuna, a koliko sredstava 
ostvare na tržištu i vrate gospodarstvu.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija postavila je pitanje primjene novog 
Zakona u dijelu koji se odnosi na reizbore. Pojasnila je da su kolege, reizabrani 
prije primjene novog Zakona, računali da će u toku reizbora, a nakon što ispune 
uvjete, moći aplicirati za redovito napredovanje. Međutim, stupanjem na snagu 
novoga Zakona moraju čekati pet godina pa je zamolila pojašnjenje, posebno 
obzirom da su neki od njih već angažirali odvjetnike.  

Ivica Šušak odgovorio je da se zaposleni mogu javiti na natječaj na nova radna 
mjesta koja će se ukazati u sustavu, istaknuvši pritom da je u proteklih pet godina 
u cijelom sustavu znanosti i visokog obrazovanja zabilježen porast zaposlenih od 
2100, a najveći broj zaposlen je na najvišim znanstveno-nastavnim, umjetničko-
nastavnim, nastavnim i znanstvenim radnim mjestima.  

Vilim Ribić predložio je da se kod kolektivnog pregovaranja razmisli o mogućnosti 
fleksibilizacije norme na način da osobe mogu godinu-dvije raditi samo znanost, 
što u dosadašnjem kolektivnom ugovoru nije moguće, na što je prof. dr. sc. 
Radovan Fuchs odgovorio da se o tome može pregovarati u novom Kolektivnom 
ugovoru.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac pitao je, budući se nastavnici po novom Zakonu biraju 
na radno mjesto, smije li nastavniku nakon što navrši 65 godina i ode u mirovinu i 
dalje ispred imena pisati titula, prof. dr. sc. 



 

Ivica Šušak odgovorio je da licenca prestaje u trenutku prestana ugovora, jedino 
ako je osoba birana u naslovno zvanje ili u počasno zvanje emmeritus. Ako je 
osoba birana u naslovno zvanje onda mora koristiti prefiks „naslovni“ kod isticanja 
titule, a može i u mirovini biti izabrana za naslovno zvanje pa honorarno raditi u 
nastavi.  

Ad.2.2. Povećani troškovi energenata 

Predsjednik Rektorskoga zbora je vezano za povećanje troškova energenata na 
sveučilištima u posljednje dvije godine izvijestio da su na Sveučilištu u Zagrebu u 
cijelosti analizirali sve troškove energenata na svim sastavnicama za 2017., 2018. 
i 2019. koje su usporedili sa troškovima iz 2021. i 2022. godine. Analizom je 
utvrđeno da su troškovi u 2021. za 11% viši u odnosu na 2019. i godinu ranije, dok 
su troškovi za 2022. za 50% viši u odnosu na 2021. godinu. Od 34 sastavnice 
Sveučilišta u Zagrebu njih 15 je imalo povećanje troškova veće od 50 %, a 4 
sastavnice su imale povećanje troškova u iznosu većem od 100 %. Takva situacija 
uglavnom je rezultat sklopljenih ugovora sa dobavljačem energenata tvrtke 
Međimurje plin. Navedenu analizu dostaviti će MZO-u istaknuvši pritom da je za 
pojedine sastavnice takav rast cijena energenata financijski zahtjevan i utječe na 
njihovo stabilno funkcioniranje.  

Prof. dr. sc. Marin Milković rekao je da na Sveučilištu Sjever imaju sličnu situaciju 
budući imaju sklopljen ugovor sa tvrtkom Međimurje plin, pri čemu su im troškovi 
cijena energenata od trenutka sklapanja ugovora do danas porasli za 400 %. 
Sveučilište Sjever pokušalo je u dva navrata raskinuti ugovor, međutim spomenuta 
tvrtka je podnijela tužbu temeljem pojedinih zakona o obaveznim odnosima.  

Prof. dr. sc. Radovan Fuchs podsjetio je na Odluku Vlade RH po kojoj se obračun 
utroška električne energije za sve javne institucije obračunava po tarifi za 
kućanstva. Upoznat je sa spomenutom situacijom o kojoj je razgovarao i ministar 
gospodarstva te se o istome nekoliko puta raspravljalo na Saboru. Naglasio je da 
MZO nema stavku u proračunu s kojom bi moglo kompenzirati ovakve velike 
iznose, već je to u ingerenciji Ministarstva financija.  

Ad.2.3. Početak pregovora za sklapanje novog Kolektivnog ugovora za 
znanost i visoko obrazovanje 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke podsjetio je da je na prošloj 
sjednici imenovan predstavnik Rektorskoga zbora za sudjelovanje u postupku 
pregovora za sklapanje Kolektivnog ugovora za područje visokog obrazovanja, 
znanstvene i umjetničke djelatnosti. Još uvijek nije dobivena informacija vezana uz 
početak pregovora stoga je zamolio predstavnike MZO-a više informacija.   

Prof. dr. sc. Radovan Fuchs izvijestio je da je Vlada RH donijela Odluku o 
pregovaračkom timu od strane MZO-a te se početak pregovora očekuje u skorije 
vrijeme, a do tada će na snazi biti Odluka o produženoj primjeni prava iz 
dosadašnjeg Kolektivnog ugovora. 

Vilim Ribić podsjetio je da su pregovori trebali započeti 1. 9. 2022. pa je zamolio 
predstavnike MZO-a da početak istih zakažu čim prije.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac zamolio je predstavnike Sindikata da kod 
pregovaranja i sklapanja novog Kolektivnog ugovora uzmu u obzir financijske 



 

mogućnosti koje država i MZO mogu izdvojiti kao i analizu onoga što je postojećim 
KU postignuto.  

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da tijekom posljednjeg pregovaranja 
o Kolektivnom ugovoru Sindikat nije konzultirao rektore kao čelnike 
visokoobrazovnih institucija stoga je zamolio predstavnike Sindikata za suradnju i 
partnerski odnos prilikom sljedećeg pregovaranja.  

Vilim Ribić smatra da je pomoć i suradnja sa sveučilištima dragocjena jer se na 
taj način mogu antipicirati promjene u cjelokupnom sustavu. Vezano uz 
pregovaranje oko posljednjeg Kolektivnog ugovora istaknuo je da je kontaktiran 
cijeli sustav, međutim sa strane sveučilišnih uprava nije postojao odgovarajući 
interes.  

Ad.2.4. Suradnja s mađarskim sveučilištima  

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljena Promemorija o (ne)mogućnosti sudjelovanja dijela mađarskih 
ustanova u programu Erasmus+ u području visokog obrazovanja Agencije za 
mobilnost i programe EU. Naime, Vijeće Europske unije donijelo je 15. prosinca 
2022. godine Provedbenu Odluku Vijeća EU-a za zaštitu proračuna Unije od 
kršenja načela vladavine prava u Mađarskoj. Odluka se odnosi na „zaklade od 
javnog interesa” i subjekte kojima te zaklade upravljaju. Odluci je priložen popis 
zaklada obuhvaćenih ovim mjerama, a među njihovim subjektima nalazi se 21 
mađarsko visoko učilište tzv. fondacijsko sveučilište. Mjere propisane 
Provedbenom Odlukom, koje su na snazi od 16. prosinca 2022. godine, smatraju 
se privremenima do postizanja dogovora, odnosno do daljnjih obavijesti Europske 
komisije koja očekuje od Mađarske da unaprijedi odnose u pogledu autonomije 
sveučilišta. Iz mađarske nacionalne agencije za Erasmus+ naglašavaju da sva 
visoka učilišta u Mađarskoj nisu obuhvaćena spomenutom Odlukom te da se s 
njima može nastaviti suradnja. Rektor Lakušić potom je izvijestio da su na 
Sveučilištu u Zagrebu stigli dopisi pojedinih mađarskih sveučilišta koja se nalaze 
na ovom popisu te traže nastavak suradnje uz molbu da budu uključena u europske 
programe i natječaje. 

Prof. dr. sc. Marin Milković rekao je da obzirom na geografski položaj sveučilišta,  
Sveučilište Sjever ima dobru suradnju sa mađarskim sveučilištima. Svi ugovori koji 
su potpisani i dalje se mogu provoditi, ali novi ugovori koji se potpišu ne mogu se 
provoditi u smislu odlazne mobilnosti mađarskih sveučilišta prema našim, budući 
im je zaustavljena odlazna mobilnost.  

Prof. dr. sc. Radovan Fuchs istaknuo je kako je ovdje riječ o političkoj odluci, a 
sve dok se ne postigne drugačija odluka na razini predsjednika Vlade Mađarske i 
Europske komisije, do tada Mađarska neće moći koristiti sredstva iz fondova ne 
samo ovog već i čitavog niza drugih projekata.  

 

Ad.2.5. Razno 

Prof. dr. sc Boris Maleš prenio je zamolbu Hrvatskog akademskog sportskog 
saveza da se na jednu od sljedećih sjednica Rektorskoga zbora pozovu 
predstavnici istog koji bi izvijestiti o svim aktivnostima, teškoćama i izazovima sa 



 

kojima se susreću, te je zamolio i ministra Fuchsa da ih u skorije vrijeme primi na 
sastanak. Naime, Hrvatski akademski sportski savez krovna je organizacije 
sveučilišnog sporta koja promiče i skrbi o sportu na visokim učilištima te ga 
predstavlja u međunarodnim okvirima. Pritom je prenio poziv svim rektorima na 
dodjelu godišnjih nagrada studenata sportaša koja će se održati u hotelu 
Antunović.  

Prof. dr. sc. Željko Tanjić vezano uz novi Zakon o osiguravanju kvalitete upitao 
je kako dalje postupati obzirom na započete postupke inicijalne akreditacije i 
elaborata koji su na 60-ak % izrade, a rađeni su po obrascima koji su do sada bili 
na snazi.  

Ivica Šušak pojasnio je da je Agencija za znanost i visoko obrazovanje novim 
Zakonom o osiguravanju kvalitete dobila dodatne ovlasti i potpunu samostalnost, 
slobodu i neovisnost u svim postupcima vanjskog vrednovanja. Zakonodavac je 
ograničio Agenciji i naložio da u roku od 6 mjeseci mora donijeti provedbene 
propise, upute i obrasce.  

Mr. sc. Sandra Bezjak potvrdila je rok za usklađivanje svih dokumenata, 
standarda, obrazaca, uputa i postupaka sa novim Zakonom, a vjeruje da će 
dokumenti inicijalne akreditacije biti usvojeni u veljači.  

Ad.3. Imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora te predsjednika i članova 
Radne skupine za praćenje rezultata i analizu provođenja državne mature 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke podsjetio je da na prošloj 
sjednici Rektorskoga zbora donesena Odluka o osnivanju Radne skupine za 
praćenje rezultata i analizu provođenja državne mature te je svim institucijama 
upućen dopis s molbom da imenuju svojega predstavnika. Prema Odluci Radna 
skupina sastoji se od predstavnika Rektorskoga zbora, Zbora veleučilišta, 
Sveučilišta u Zagrebu, Ministarstva znanosti i obrazovanja, Agencije za znanost i 
visoko obrazovanje i Nacionalnog centra za vanjsko vrednovanje obrazovanja. 
Slijedom navedenog izvijestio je da su svoje prijedloge dostavili Sveučilište u 
Zagrebu, Zbor veleučilišta, Agencija za znanost i visoko obrazovanje, Nacionalni 
centar za vanjsko vrednovanje obrazovanja, dok Ministarstvo znanosti i 
obrazovanja nije dostavilo imenovanje svojega predstavnika. Također je 
napomenuo da se Zbor veleučilišta naknadno izjasnio kako neće imenovati 
svojega predstavnika u spomenutoj Radnoj skupini.  

U raspravu se uključio Ivica Šušak istaknuvši kako MZO nije dostavilo imenovanje 
jer se ne želi uključivati u pitanja koja se tiču autonomije sveučilišta. Također, izv. 
prof. dr. sc. Damir Jugo objasnio je kako je do nesporazuma došlo jer je primarno 
shvatio da će Rektorski zbor uputiti inicijativu prema MZO-u da se osnuje Radna 
skupina koja će uključiti sve dionike u sustavu. Pritom je napomenuo da ga je Zbor 
veleučilišta na sjednici obvezao da ne sudjeluje u Radnoj skupini osim ako ista nije 
uspostavljena od strane MZO-a. 

Prof. dr. sc. Radovan Fuchs smatra da su sve sugestije i svaka pomoć 
dobrodošle pritom istaknuvši da primarna svrha ispita državne mature nije 
isključivo upis na visokoškolske institucije obrazovanja. Također je napomenuo 
kako postoji obveza povećati upis učenika na gimnazijske programe u državi 



 

budući trenutno 70 % učenika upisuje srednje škole, a svega 30 % učenika upisuje 
gimnazijske programe.  

Nadalje je predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio da je u okviru Sveučilišta 
održan sastanak sa 34 prodekana za nastavu na kojem su kolege sa 
Prirodoslovno-matematičkoga fakulteta, a vezane uz obrazovanje iz segmenta 
matematike napravili analizu više (A) razine i niže (B) razine matematike istaknuvši 
pritom kako je zaključeno da bi spajanje više i niže razine bilo problematično za 
fakultete iz tehničkog i prirodoslovnog područja. Stoga je na današnjoj sjednici 
potrebno predložiti predstavnika Rektorskoga zbora u Radnoj skupini koji bi, 
sukladno Odluci, obnašao i dužnost predsjednika iste pa je zamolio za prijedloge. 

Prof. dr. sc. Nikša Burum predložio je prof. dr. sc. Željku Milin Šipuš sa 
Prirodoslovno-matematičkoga fakulteta u Zagrebu za predstavnicu Rektorskoga 
zbora u spomenutoj Radnoj skupini.  

Prof. dr. sc. Boris Maleš za člana Radne skupine predložio je prof. dr. sc. Nikolu 
Koceić-Bilana prorektora za studente, nastavu i poslovanje Sveučilišta u Splitu.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora uz jedan suzdržan glas donose sljedeću 

Izmjenu i dopunu Odluke 

o osnivanju Radne skupine za praćenje rezultata  
i analizu provođenja državne mature 

 
I. 

Mijenja se članak III. Odluke o osnivanju Radne skupine za praćenje rezultata i 

analizu provođenja državne mature na način da se pod alinejom 1. dodaju riječi „2 

člana“ te brišu alineje „Zbora veleučilišta“ i „Ministarstva znanosti i obrazovanja“ te 

on sada glasi:  

Radna skupina sastoji  se od predstavnika sljedećih tijela: 

 Rektorskoga zbora, 2 člana 

 Sveučilišta u Zagrebu 

 Agencije za znanost i visoko obrazovanje 

 Nacionalnog centra za vanjsko vrednovanje obrazovanja 

II. 

Dodaje se članak IV. koji glasi: 

Imenuju se predsjednik i članovi Radne skupine kako slijedi: 

1. prof. dr. sc. Nikola Koceić-Bilan, prorektor za studente, nastavu i 
poslovanje Sveučilišta u Splitu, predstavnik Rektorskoga zbora, predsjednik 

2. prof. dr. sc. Željka Milin Šipuš, Prirodoslovno-matematički fakultet 
Sveučilišta u Zagrebu, predstavnica Rektorskoga zbora, član 

3. prof. dr. sc. Boris Brkljačić, prorektor za studente, preddiplomske i 
diplomske studija, predstavnik Sveučilišta u Zagrebu, član (izv. prof. dr. sc. 
Anamarija Musa, prorektorica za upravljanje kvalitetom i etiku, zamjena) 



 

4. Igor Drvodelić, pomoćnik ravnatelja za prijave na studijske programe, 
Agencija za znanosti i visokog obrazovanja, predstavnik AZVO, član 

5. Vinko Filipović, ravnatelj, predstavnik Nacionalnog centra za vanjsko 
vrednovanje obrazovanja, član 

III. 

Tajnica Rektorskoga zbora izradit će pročišćeni tekst Odluke. 

IV. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 

Prof. dr. sc. Dijana Vican pojasnila da je prilikom glasovanja ostala suzdržana 
budući se o problemima državne mature već raspravljalo te je svoje stavove u tom 
pogledu jasno iznijela. Pojasnila je da nema ništa protiv predloženih članova, nego 
protiv naslova Odluke i zadaća Povjerenstva. 
 
Ad.4. Osnivanje Povjerenstva za izradu prijedloga nastavnih i stručnih 
elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija  

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke rekao je da sukladno čl. 93, 
stavak 2., točka 3. Zakona o visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti 
Rektorski zbor je dužan Nacionalnom vijeću za znanost, visoko obrazovanje i 
tehnološki razvoj dostaviti prijedlog nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih 
sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija. Sukladno najavi sa prethodne 
sjednice, potrebno je imenovati Povjerenstvo koje će izraditi prijedlog kriterija, 
stoga predlaže da svako sveučilište imenuje po jednog predstavnika, a u rad 
Povjerenstva bile bi uključene i glavne tajnice sveučilišta; Heli Hajdić-Nikolić, 
Roberta Hlača Mlinar i Zdenka Barišić.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija podsjetila je da se u Europi trenutno 
događa reforma akademskih kriterija stoga će izazov oko definiranja nastavnih i 
stručnih elemenata biti tim kompleksniji.  

Prof. dr. sc. Mirjana Polić Bobić smatra da se po ovom pitanju treba provesti 
sveobuhvatna i široka javna rasprava sa zainteresiranim kolegama iz akademske 
zajednice.  

Prof. dr. sc. Boris Maleš predložio je da zbog kompleksnosti teme u Povjerenstvo 
budu imenovani prorektori iz svih resora.  

Izv. prof. dr. sc. Damir Jugo obavijestio je da je Zbor veleučilišta proveo postupak 
javnog savjetovanja vezan uz donošenje nacionalnih veleučilišnih kriterija za koje 
očekuje da će biti usvojeni u idućih mjesec dana.  

Obzirom da prijedloga za imenovanjem nije bilo, predsjednik Rektorskoga zbora 
predložio je da se prijedlozi članova Povjerenstva za svako sveučilište prikupe 
elektroničkim putem u sljedećem kratkom razdoblju. 

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću  

ODLUKU 

o osnivanju Povjerenstva za izradu prijedloga nastavnih i stručnih 
elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija 



 

I. 

Ovom Odlukom osniva se Povjerenstvo za izradu prijedloga nastavnih i 
stručnih elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih 
kriterija.  

II. 

Povjerenstvo se osniva u cilju izrade prijedloga nastavnih i stručnih 
elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija u 
skladu sa Zakonom o visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti 
(Narodne novine 119/2022), a koji će predložiti Rektorskome zboru na 
usvajanje. 

III. 

Povjerenstvo se sastoji od predstavnika svih sveučilišta u Republici 
Hrvatskoj te glavnih tajnika Sveučilišta u Zagrebu, Sveučilišta u Rijeci i 
Sveučilišta J. J. Strossmayera u Osijeku.  

Predsjednika Povjerenstva članovi biraju između sebe na konstituirajućoj 
sjednici koju saziva predsjednik Rektorskoga zbora.  

IV. 

U radu Povjerenstva mogu po potrebi sudjelovati stručnjaci i druge pravne 
ili fizičke osobe za koje se utvrdi da bi svojim sudjelovanjem mogle 
pridonijeti radu Povjerenstva. 

V. 

Povjerenstvo može djelovati na sastancima i putem elektroničke 
komunikacije (e-mailom, videokonferencije i slično). 

VI. 

Povjerenstvo je dužno prijedlog elemenata iz točke II. ove Odluke dostaviti 
Rektorskome zboru najkasnije do 30. lipnja 2023. godine. 

VII. 

Ova odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 

Ad.5. Prijedlog Izmjena i dopuna popisa akademskih naziva, stupnjeva i 
njihovih kratica te Izmjena i dopuna popisa stručnih naziva i njihovih kratica 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke izvijestio je da je Povjerenstvo 
Rektorskoga zbora za izradu prijedloga popisa akademskih naziva i akademskih 
stupnjeva i njihovih kratica te prijedloga popisa stručnih naziva i njihovih kratica 1. 
prosinca 2022. održalo sastanak na kojem su prihvaćeni prijedlozi Izmjena i 
dopuna popisa akademskih naziva, stupnjeva i njihovih kratica te Izmjena i dopuna 
popisa stručnih naziva i njihovih kratica. Na sastanku su sudjelovali svi članovi 
Povjerenstva uključujući i predstavnicu MZO-a te se raspravljalo o izazovima pri 
donošenju akademskih i stručnih naziva i kratica. U pripremi je održavanje 
sastanka na kojem će Povjerenstvo pripremiti listu izazova i prijedlog procedura 
kao pomoć pri izradi novog prijedloga Zakona o akademskim i stručnim nazivima i 
akademskom stupnju.  

Prof. dr. sc. Marin Milković predložio je da se nazivi i kratice usklade s nazivljem 
koje je postavio UNESCO i koji je primjenjiv u većini zemalja svijeta.  



 

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću  

ODLUKU 

I. 

Rektorski zbor RH prihvaća prijedlog Izmjena i dopuna Popisa akademskih 
naziva i akademskih stupnjeva i njihovih kratica te prijedlog Izmjena i dopuna 
Popisa stručnih naziva i njihovih kratica koje je pripremilo Povjerenstvo 
Rektorskog zbora za izradu prijedloga popisa akademskih naziva i 
akademskih stupnjeva i njihovih kratica te prijedloga popisa stručnih naziva 
i njihovih kratica. 

II. 

Izmjene i dopune Popisa akademskih naziva i akademskih stupnjeva i 
njihovih kratica upućuje se nadležnim institucijama za objavu u Narodnim 
novinama.  

III. 

Izmjene i dopune Popisa stručnih naziva i njihovih kratica upućuju se Zboru 
veleučilišta na davanje suglasnosti. 

IV. 

Ova odluka stupa na snagu danom donošenja.  

     

Ad.6. Izmjene predstavnika Rektorskoga zbora u povjerenstvima             
Rektorskoga zbora i drugim tijelima 

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da su od akad. god. 2022./23. neki 
od imenovanih predstavnika RZ-a u raznim tijelima prestali obnašati funkciju npr. 
rektora i/ili prorektora na Sveučilištu u Zagrebu i Sveučilištu u Splitu. U materijalima 
je dostavljen popis predstavnika Rektorskoga zbora u aktivnim tijelima te su crveno 
označeni predstavnici koji više nisu na funkciji s koje su imenovani. Izvijestio je da 
je prof. dr. sc. Ivana Čuković-Bagić zatražila razriješenje sa dužnosti članice 
Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala, dok su ostala imenovanja za 
daljnju odluku. Nadalje je rekao da se Radna skupina Rektorskoga zbora za pitanja 
internacionalizacije nikada nije sastala, pa smatra da bi se nakon promjena u 
sastavu mogla potaknuti na daljnje djelovanje. Predsjednik Rektorskoga zbora 
zamolio je rektore da razmisle o prijedlozima svojih predstavnika za povjerenstva 
gdje smatraju da je potrebna zamjena kako bi na sljedećoj sjednici Rektorskoga 
zbora donijeli odluku o izmjenama predstavnika u tim radnim skupinama.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija podržala je prijedlog da se naknadno 
dostave prijedlozi imenovanja. Smatra da se Radna skupina Rektorskoga zbora za 
pitanja internacionalizacije treba ponovno aktivirati budući i dalje postoji mnogo 
prepreka vezanih uz internacionalizaciju.  

 

Ad.7. Imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu Nacrta prijedloga 
Pravilnika o obliku i sadržaju ugovora o obavljanju studentskih poslova 

Predsjednik Rektorskoga zbora kako je 7. prosinca 2022. zaprimio dopis MZO-
a s molbom da Rektorski zbor imenuje jednog člana u Povjerenstvo za izradu 



 

Nacrta prijedloga Pravilnika o obliku i sadržaju ugovora o obavljanju studentskih 
poslova. Otvorio je raspravu te je zamolio rektore za prijedloge.  

Prof. dr. sc. Boris Maleš za predstavnika Rektorskoga zbora u spomenutom 
Povjerenstvu predložio je Nenada Milijaša ravnatelja Studentskog centra Varaždin, 
dok je predsjednik Rektorskoga zbora predložio prof. dr. sc. Tomislava Bolanču 
prorektora za poslovanje i digitalizaciju Sveučilišta u Zagrebu.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću  

ODLUKU 

o 

imenovanju predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu 
Nacrta prijedloga Pravilnika o obliku i sadržaju ugovora o obavljanju 

studentskih poslova 

I. 

Za predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu Nacrta 
prijedloga Pravilnika o obliku i sadržaju ugovora o obavljanju studentskih 
poslova imenuje se prof. dr. sc. Tomislav Bolanča, prorektor za poslovanje i 
digitalizaciju Sveučilišta u Zagrebu.  

Za njegova zamjenika imenuje se Nenad Milijaš, ravnatelj Studentskog centra 
Varaždin, Sveučilište u Zagrebu. 

II. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 

Ad.8. Imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu 
Nacrta prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava redovitih 
studenata na subvencionirano stanovanje 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je kako je 7. prosinca 2022. zaprimio dopis 
MZO-a s molbom da Rektorski zbor imenuje jednog člana u Povjerenstvo za izradu 
Nacrta prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava redovitih 
studenata na subvencionirano stanovanje. Pritom je podsjetio da je ranije, 6. 
travnja 2018., za predstavnika Rektorskoga zbora bio imenovan tadašnji prorektor 
Sveučilišta J. J. Strossmayer u Osijeku prof. dr. sc. Dražan Kozak.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac za predstavnika Rektorskoga zbora u predmetno 
Povjerenstvo predložio je prof. dr. sc. Borisa Maleša prorektora Sveučilišta u Splitu, 
dok je  prof. dr. sc. Boris Maleš kao zamjenskoga člana predložio Ivana Žižića, 
ravnatelja Studentskog centra Split.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

ODLUKU 

o imenovanju predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu 
Nacrta prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava redovitih 

studenata na subvencionirano stanovanje 

I. 



 

Za predstavnika Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu Nacrta 
prijedloga Pravilnika o uvjetima i načinu ostvarivanja prava redovitih 
studenata na subvencionirano stanovanje imenuje se prof. dr. sc. Boris 
Maleš, prorektor za strateško planiranje i upravljanje Sveučilišta u Splitu. 

Za njegova zamjenika imenuje se Ivan Žižić, ravnatelj Studentskoga centra 
Split. 

II. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 

Ad.9. Imenovanje članova Vijeća za strukovno obrazovanje u novom 
mandatu 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je 30. siječnja stigao dopis MZO-
a kojim se traži imenovanje predstavnika Rektorskoga zbora za predstavnika 
sveučilišnih studija u Vijeće za strukovno obrazovanje u novom mandatu.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican predložila je doc. dr. sc. Daliborku Luketić sa Odjela za 
pedagogiju Sveučilišta u Zadru koja radi i na standardima strukovnih zanimanja.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

ODLUKU 

o 

imenovanju člana Vijeća za strukovno obrazovanje 

I. 

Za člana Vijeća za strukovno obrazovanje Rektorski zbor imenuje izv. prof. 
dr. sc. Daliborku Luketić sa Odjela za pedagogiju Sveučilišta u Zadru. 

II. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 

Ad.10. Pokroviteljstvo konferencije Dani e-infrastrukture Srce DEI 2023 i 
završne konferencije projekta HR-ZOO 

Ad.10. Pokroviteljstvo konferencije Dani e-infrastrukture Srce DEI 2023 i 
završne konferencije projekta HR-ZOO; 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je 13. prosinca 2022. stigao poziv 
Sveučilišnog računskog centra (Srce) da Rektorski zbor bude pokrovitelj Dana e-
infrastrukture Srce DEI 2023 i završne konferencije projekta HR-ZOO (Hrvatski 
znanstveni i obrazovni oblak). Konferencija će se održati od 28. do 30.ožujka. 
2023., a u sklopu iste bit će puštena u rad nacionalna e-infrastruktura koja će 
znanstvenoj i akademskoj zajednici dugoročno osigurati napredne računalne i 
spremišne resurse te mrežnu povezanost nužnu za modernu i multidisciplinarnu 
znanost, vrhunska istraživanja i obrazovni sustav Republike Hrvatske. Ponovio je 
da je Rektorski zbor i prethodnih godina bio pokrovitelj ovog događanja te da nema 
nikakvih financijskih obveza.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 



 

ODLUKU 

o 

prihvaćanju pokroviteljstva konferencije Dani e-infrastrukture Srce DEI 2023 
i završne konferencije projekta HR-ZOO 

I. 

Rektorski zbor prihvaća pokroviteljstvo konferencije Dani e-infrastrukture 
Srce DEI 2023 i završne konferencije projekta HR-ZOO  

II. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 

Ad.11. Razno 

Ad.11.1. Organizacija 3. sastanka Rektorskoga zbora RH i rektora iz Krakova 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke izvijestio je o pristiglom 
dopisu počasnog konzula Republike Hrvatske u Krakowu g. Pawela Wlodarczykog, 
a vezan uz inicijativu organizacije sastanka Rektorskoga zbora RH i rektora iz 
Krakova. Prijedlog je da se sastanak održi u Zadru, a ponuđeni datumi su 21.-22. 
travnja ili 25.-26. travnja. Prema informacijama dobivenim od državnog tajnika Ivice 
Šuška, prenio je kako je MZO spremno sufinancirati troškove boravka rektora iz 
Krakova u Zadru.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican osvrnula se na 10. sjednicu Rektorskoga zbora održanu 
21. lipnja 2022. na kojoj se razgovaralo o spomenutom prijedlogu. Ponovila je da 
je Sveučilište u Zadru spremno ugostiti krakovske rektore i osigurati prostor za 
sastanak i večeru, ali obzirom da krakovska strana očekuje potpuno pokrivanje 
troškova potrebno je iznaći drugi način financiranja. Također, smatra da je 
potrebno zatražiti krakovsku stranu da iskažu svoja očekivanja kao i moguće teme 
o kojima će se na sastanku razgovarati.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija osvrnula se na posjet rektora estonskih 
sveučilišta tijekom kojeg su sami financirali sve troškove dolaska u Hrvatsku. 
Složila se sa rektoricom Vican oko toga da se predlože jasni uvjeti posjete i da 
rektori iz Krakova sami financiraju troškove posjeta Hrvatskoj. 

Predsjednik Rektorskoga zbora zamolio je tajnicu Rektorskoga zbora Paulu 
Pavletić da kontaktira počasnog konzula RH u Krakovu g. Pawela Wlodarczykog 
oko definiranja jasnih uvjeta dolaska i mogućih tema o kojima će se na sastanku 
razgovarati, a rektori će pravovremeni biti obaviješteni o daljnjim koracima vezanim 
uz organizaciju sastanka. 

Ad.11.2. Izvješće o sastanku ravnatelja uprava nadležnih za visoko 
obrazovanje, Prag, Češka, 22.-23. studenoga 2022. 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je u materijalima za sjednicu 
priloženo izvješće prof. dr. sc. Jurice Pavičića sa sastanka ravnatelja uprava 
nadležnih za visoko obrazovanje koje je održano od 22.-23. studenoga 2022. u 
Pragu. Napomenuo je da je na sastanku sudjelovala i Dijana Mandić, načelnica 
Sektora za razvoj visokog obrazovanja MZO-a koja je sudjelovala u izradi 
dostavljenog izvješća.  

Ad.11.3. Izvješće sa sastanka Povjerenstva za izradu pravilnika o studentskoj 
ispravi 



 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je prof. dr. sc. Nikola Đaković kao 
predstavnik Rektorskoga zbora u Povjerenstvu za izradu pravilnika o studentskoj 
ispravi dostavio izvješće i rezoluciju o studentskoj iskaznici Hrvatskog studentskog 
zbora te je zamolio dodatne naputke Rektorskoga zbora koje može iznijeti na 
sljedećem sastanku Povjerenstva.  

Bruna Bandula podržava proširenje funkcionalnosti studentske iskaznice 
istaknuvši pritom da nakon izmjena Pravilnika visoka učilišta imaju mogućnost 
uspostave i provođenja dodatnih funkcionalnosti.  

Rektorski zbor primio je na znanje i podržao izvješće prof. dr. sc. Nikole Đakovića.  

Ad.11.4. EUA (informacije)  

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljeno izvješće sa sastanka vijeća EUA održanog 27. siječnja 2023. putem 
platforme Zoom na kojem je Rektorski zbor predstavljala prof. dr. sc. Snježana 
Prijić-Samaržija. 

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija izvijestila je da je na sastanku 
predstavljen EUA Autonomy Scorecard koji je obuhvatio 35 europska sustava 
visokog obrazovanja. Riječ je o vrsti istraživanja u kojoj se države ocjenjuju u 4 
kategorije: organizacijska autonomija, financijska autonomija, autonomija u 
zapošljavanju i akademska autonomija. U kategoriji organizacijske autonomije 
Hrvatska se nalazi na 20. mjestu od 35 zemalja, u dijelu financijske autonomije na 
26. mjestu od 35 zemalja, u dijelu akademske autonomije na 29. mjestu od 35 
zemalja, a u dijelu autonomije u zapošljavanju Hrvatska je posljednja na listi. 
Hrvatska sveučilišta su potpuno neautonomna u dijelu koji se odnosi na 
zapošljavanje obzirom na odluku o zabrani zapošljavanja, tj. traženja dozvole 
MZO-a za zaposlenje. Obrađeni podaci su prikupljeni prije stupanja na snagu 
novog Zakona o visokom obrazovanju i znanstvenoj djelatnosti RH te su u 
dokumentu navedeni podaci u skladu sa Zakonom koji je vrijedio do 22. listopada 
2022. Istakla je da je EUA zatražio određeno ažuriranje obzirom na izmjene 
zakonodavstva. Istakla je da će cjelokupan Autonomy Scorecard biti prezentiran 
javnosti krajem veljače 2023. Nadalje je izvijestila da se na sastanku raspravljalo i 
o budućnosti osiguravanja kvalitete uz pitanje je li europski QA okvir i ESG 
(Standardi i smjernice za osiguravanje kvalitete na Europskom prostoru visokog 
obrazovanja) i dalje relevantan i zadovoljava li potrebe europskih institucija.  

Nakon provedene rasprave dogovoreno je da će EUA (European University 
Association Council) biti obaviješten o donošenju novih zakona iz područja visokog 
obrazovanja, budući je u listopadu 2022. stupio na snagu novi Zakon o visokom 
obrazovanju i znanstvenoj djelatnosi, a u prosincu 2022. Zakon o osiguravanju 
kvalitete u visokom obrazovanju i znanosti.  

 
Ad. 11.5. Izvješće o provedbi projekta ConSIMium  

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je o izvješću nacionalne koordinatorice 
prof. dr. sc. Vesne Crnić-Grotić projekta ConSIMium, inače dekanice Pravnog 
fakulteta Sveučilišta u Rijeci o provedenoj aktivnosti u organizaciji Vijeća Europske 
unije (EU Council). Naime, podsjetio je da je Rektorski zbor na 11. sjednici održanoj 
9. rujna 2022. podržao pilot projekt - praksa za studente u Vijeću Europske unije i 
Europskom vijeću u kojem je iz Hrvatske sudjelovalo 6 studenata sa Sveučilišta u 
Zagrebu, Osijeku, Splitu i Rijeci na čelu sa nacionalnim koordinatorom.dr. sc. 
Vesnom Crnić Grotić, dekanicom Pravnog fakulteta Sveučilišta u Rijeci. Svrha 
aktivnosti bila je omogućiti studentima iz cijele Europske unije simulirano iskustvo 



 

pregovora u EU kao dijelu zakonodavnog procesa u Europskom vijeću i Vijeću EU. 
Obzirom da je Vijeće EU najavilo pokrivanje svih troškova, a studenti su osim 
plaćenog smještaja i avionske karte imali dodatnih troškova, prof. Crnić-Grotić je 
zamolila da se razmotri mogućnost pokrivanja tih troškova.   

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija je istaknula da se radi o izuzetno uspješno 
provedenom projektu, a Pravni fakultet je pokrio troškove za nacionalnu 
koordinatoricu i studenticu fakulteta koja je sudjelovala u projektu. 

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

ODLUKU 

o mogućnosti nadoknade troškova studentima za sudjelovanje 

u projektu Vijeća Europske unije ConSIMium 

I. 

Rektorski zbor će za studente koji su sudjelovali u projektu Vijeća Europske 
unije ConSIMium od matičnih sveučilišta ili fakulteta zatražiti da razmotre 
mogućnost nadoknade izvanrednih troškova tijekom boravka u Briselu 2. i 3. 
veljače 2023. u okviru projekta. 

Studenti za koje se traži nadoknada su kako slijedi: 

 Tereza Šarić, Fakultet političkih znanosti, Sveučilište u Zagrebu 
 Petar Belko, Ekonomski fakultet, Sveučilište u Zagrebu 
 Julia Fueh Mihovilović, Pravni fakultet, Sveučilište u Zagrebu 
 Antonela Večerić, Pravni fakultet, Sveučilište J. J. Strossmayera u 

Osijeku  
 Gabrijela Matić, Ekonomski fakultet, Sveučilište u Splitu  
 Ema Laginja, Pravni fakultet, Sveučilište u Rijeci  

II. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 

Ad.11.6.  

Predsjednik Rektorskoga zbora o okviru točke Razno podsjetio je da je na 
posljednjoj sjednici imenovano Povjerenstvo za izradu Poslovnika o radu 
Rektorskoga zbora, a u svrhu kvalitetnije pripreme prikupljeni su pravilnici ili podaci 
o praksi rektorskih konferencija iz Njemačke, Mađarske, Švedske, Češke, 
Švicarske, Srbije, Islanda, Slovačke, Austrije, Latvije, Poljske, Estonije, 
Španjolske. Stoga je predložio da se prva sjednica Povjerenstva održi uoči iduće 
sjednice Rektorskoga zbora.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac zamolio je da se odredi mogu li na sjednicama 
Rektorskoga zbora uz rektora sudjelovati i prorektori kao članovi Uprave. 

Predsjednik Rektorskoga zbora odgovorio je će iduća sjednica u Zagrebu biti 
održana u mnogo većem prostoru stoga ne vidi razloga da na istoj ne sudjeluju po 
potrebi i prorektori.   

Prof. dr. sc. Dijana Vican podsjetila je da su na sjednice Rektorskih zborova 
dolazili rektori koji po Zakonu sudjeluju na sjednicama Rektorskoga zbora, sa 
mogućnošću glasovanja. Međutim, složila se da prorektori mogu prisustvovati 



 

ukoliko je njihova stručnost, iskustvo i znanje vezano uz određenu temu koja je 
predmet rasprave sjednice.   

Prof. dr. sc. Nikša Burum složio se sa rektoricom Vican da se na sjednice po 
potrebi pozovu prorektori ukoliko je tema rasprave vezana uz njihov djelokrug rada.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac upitao je što stoji u Poslovniku o radu Rektorskoga 
zbora o tome tko može sudjelovati na sjednici, na što je Paula Pavletić odgovorila 
da sukladno važećem Poslovnika o radu Rektorskoga i prethodnom Zakonu o 
znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanja na sjednicama Rektorskoga zbora 
sa pravom glasovanja sudjeluju rektori javnih sveučilišta, a prema novom Zakonu 
i rektori privatnih sveučilišta. Bez prava glasovanja na sjednicama sudjeluje 
predstavnik Zbora veleučilišta, predstavnik Studentskog zbora, predstavnik 
reprezentativnih sindikata u djelatnosti znanosti i visokog obrazovanja i, sukladno 
odluci Rektorskoga zbora, rektor Sveučilišta u Mostaru.  

Ad.11.7. 

Prof. dr. sc. Zoran Tomić zamolio je da se razmisli o prijedogu da Rektorski zbor 
prihvati službenu izjavu Međunarodnog saveza za sjećanje na holokaust, budući 
Hrvatska od 1. ožujka predsjedava istim. Napomenuo je da su na Sveučilištu u 
Splitu i Mostaru prihvatili službenu izjavu.  

Prof. dr. sc. Marin Milković podržao je prijedlog rektora Tomića.  

Prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila rekao je da je MZO obavijestilo Sveučilište VERN o 
početku predsjedanja Hrvatske Međunarodnim savezom za sjećanje na holokaust 
te da u tom smislu visoka učilišta poduzmu određene korake.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na sudjelovanju i zaključio 
sjednicu u 17.40 sati.  

 

Zapisnik sastavile:          Predsjednik Rektorskoga zbora 

 
Paula Pavletić, prof. i                                       prof. dr. sc. Stjepan Lakušić 
Petra Lojen, mag. oec.                               Rektor Sveučilišta u Zagrebu 
 

 

 

 

 

 


